
Protokół Nr XXIV /08
z XXIV Sesji Rady Powiatu

w Ustrzykach Dolnych
z dnia I sierpnia 2008 r

Posiedzenie XXIV Sesji Rady Powiatu rozpoczęło się o godz. 14.00 w sali narad
siedziby Starostwa Powiatowego w Ustrzykach Dolnych według poniższego
porządku obrad:

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2008 r,
2) udzielenia z budżetu powiatu dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej

p.w. Naj świętszej Marii Panny Królowej Polski
w Ustrzykach Dolnych.

4. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie.
5. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.
6. Zakończenie obrad sesji.

Ad.!

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Otwieram XXIV Sesję Rady Powiatu i stwierdzam, że na 15 radnych obecnych
jest 14 radnych ( zgodnie z listą obecności ), w związku z tym obrady są
prawomocne. Następnie przeczytał porządek obrad pytając czy są propozycje
zmian w przedstawionym porządku obrad.
Propozycji zmian nie było.

Ad.2

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji został podpisany, znajduje się on
w Biurze Rady i był do wglądu pań i panów radnych. Dlatego też zaproponował
aby przyjąć go bez odczytywania.
Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś uwagi odnośnie tego protokołu?
Uwag nie było.



Ad.3 pkt 1

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjecie uchwały
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2008 r.

Głos zabiera Starosta Pan Krzysztof Gąsior
Dziś jest sesja nadzwyczajna bo powstały nadzwyczajne okoliczności.
Jak państwo wiecie w dniach 24 - 27 lipca na terenie powiatu bieszczadzkiego
nastąpiła powódź. Największe straty nastąpiły w infrastrukturze drogowej, około
5 km dróg zostało poważnie zniszczonych. Zalane zostały również ujęcia wody
w Ropience, Grąziowej, Czarnej Górnej oraz oczyszczalnia ścieków.
Na terenie całego powiatu straty sięgają 2 mln. zł ( netto).
Informuję państwa, że akcja przeciwpowodziowa została bardzo sprawnie
przeprowadzona, ok. 110 strażaków brało udział w tej akcji.
Napisaliśmy wniosek do Pani Wojewody, która przeprowadziła WIZJe na
terenie dotkniętym skutkami lokalnych powodzi i w związku z powyższym
otrzymaliśmy od Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji promesę
w wysokości 550 tys. zł., do tego oczywiście musimy dołożyć swoje 20 tys. zł.
czyli 20 % wkładu własnego.
W ramach dotacji 350 tys. zł. przewiduje się odbudowę infrastruktury
drogowo-mostowej w ciągu dróg powiatowych:

- Ustjanowa - Daszówka - Czarna, renowacja odwodnienia i przebudowa
przepustu w miej scowości Czarna,

- Polana - Lutowiska, odbudowa korpusu drogi wraz z nawierzchnią
odcinkami,

- Lipie, odbudowa nawierzchni odcianka drogi,
- Rakowa - Stańkowa, odbudowa nawierzchni odcinak drogi.

W ramach dotacji 220 tys. zł. przewiduje się odbudowę infrastruktury
drogowo-mostowej w ciągu dróg powiatowych:

- Czarna - Michniowiec, odbudowa przepustów,
- Trójca - Arłamów, odbudowa korpusu drogi,
- Polana - Lutowiska, odbudowa przepustu i renowacja odwodnienia.

Informuję również o tym, że do 15 września br. musimy podpisać umowy
z wykonawcami aby otrzymać tą dotację.

W związku z powyższymi oraz innymi dochodami otrzymanymi z zewnątrz,
proponuje się zwiększyć budżet powiatu o kwotę 873.640,56 zł., na te kwotę
składają się dochody:

- dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na realizację inwestycji
i zakupów inwestycyjnych własnych powiatu w kwocie 550.000,00 zł. ,

- dotacji z PFRON w Rzeszowie na usuwanie barier architektonicznych
w Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w wysokości 41.428,56 zł. ,



- subwencji oświatowej na bieżące remonty dla Bieszczadzkiego Zespołu
Szkół Zawodowych i Zespołu Szkół Licealnych w Ustrzykach Dolnych
w wysokości8 54.000,00 zł. ,
środki dla BZSZ w Ustrzykach Dolnych otrzymane w ramach Polsko-

Ukraińskiej Wymiany Młodzieży w kwocie 12.334,00 zł.
- dotacji celowej dla Domu Pomocy Społecznej w Moczarach na zadania

bieżące i na modernizację placów dróg oraz budowę ujęcia wody
w wysokości 169.578,00 zł. ,

- dotacji dla Powiatowego Urzędu Pracy w Ustrzykach Dolnych
w wysokości 46.300,00 zł. (Umowa o dofinansowanie Projektu:
"Profesjonalne pośrednictwo w powiecie bieszczadzkim".

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu
uchwały?

Głos zabiera Radny Pan Franciszek Konopelski
Mam pytanie ile w ogóle tej dotacji jest?
Ostatnio na posiedzeniu Komisji Rolnictwa Pan Kaczmaryk mądrze uczulał, że
za dużo się wydaje tych środków własnych niepotrzebnie. Dlaczego wszędzie
musi być ten wkład własny, przecież to była klęska żywiołowa, skąd Starosta
ma wziąć środki na ten wkład własny?
Uważam, że to powinno być inaczej załatwione.

Starosta Pan Krzysztof Gąsior
Wyjaśnia, że są to ustawowe wymagania, ustawa mówi, że musi być 20%
wkładu własnego.

Następnie głos zabiera Radny Pan Marek Andruch
Radny Pan Konopelski mówi, że Pan Kaczmaryk stwierdził, że niepotrzebnie
wydawane są pieniądze. Pytam o co w tym wszystkim chodzi?

Następnie głos zabiera Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Kaczmaryk
Chciałby sprostować wypowiedź Radnego Konopelskiego, chodzi mi o to aby
nie zwiększać wkładu własnego, aby nie przekraczać tych 20% aby za bardzo
nie obciążać budżetu.

Starosta Pan Krzysztof Gąsior
Myślę, że jest to taka trochę technika w tym, że trochę się zwiększa udział
własny. W przetargu nigdy jeszcze się nie zdarzyło żeby było więcej, zawsze
jest mniej. Natomiast jeżeli ten udział własny za bardzo się zmniejszy to trzeba
będzie dotację zwrócić.



Następnie głos zabiera Radny Pan Franciszek Konopelski
abyśmy tylko przez to nie zbankrutowali, bo sąjuż takie pogłoski, że ta granica
wkładu własnego zostanie podniesiona do 80%, no i takie rozwiązanie
prowadzi do nikąd.

Starosta Pan Krzysztof Gąsior
W obecnej chwili powiat zadłużony jest o ok. 42-43%, do granicy 60 % jest
jeszcze sporo. W tym momencie nie ma jakiś specjalnych inwestycji, a to co
robimy to w większości środki z zewnątrz.

Następnie głos zabiera Radny Pan Franciszek Konopelski, który pyta czy ktoś
z powiatu był na uroczystości związanej z przekazaniem promesy?

Głos zabiera Wicestarosta Pan Zygmunt Krasowski
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado!
Wczoraj odbyło się spotkanie z Panem Wicepremierem Schetyną w Sanoku.
Przedstawiciele samorządów, które ucierpiały w wyniku powodzi otrzymały te
promesy. Poza wystąpieniem Wojewody Podkarpackiego, który przedstawił
krótko całą akcję ratunkową na terenie podkarpacia - Pan Wicepremier
podziękował wszystkim służbom, inspekcjom i strażom, które przyczyniły się
do tego, że te straty na podkarpaciu nie są aż takie ogromne. Zapowiedział, ze
po dokładnym zapoznaniu się z dokumentacją będzie najprawdopodobniej druga
transza tych pieniędzy. W spotkaniu udział wzięła również Pani Poseł Elżbieta
Łukacijewska, która miała również krótkie wystąpienie.
Później była konferencja prasowa, w której samorządowcy nie uczestniczyli.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu
uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały i następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych.
12 głosów -"za", 2 głosy - "wstrzymujące"
Uchwała została podjęta. Uchwała w załączeniu.

Ad.3 pkt 2

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały
w sprawie udzielenia z budżetu powiatu dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej
p.w. Najświętszej Marii Panny Królowej Polski w Ustrzykach Dolnych.



Starosta Pan Krzysztof Gąsior
Przypominam państwu, że uchwałą Rady Powiatu w dniu 30 stycznia br.
uchwalone zostały zasady udzielenia dotacji na sfinansowanie prac
konserwatorskich zabytku wpisanego do rejestru.
19 maja br. Parafia Rzymskokatolicka złożyła wniosek o udzielenie dotacji
z budżetu Powiatu Bieszczadzkiego w wysokości 5 tys. zł., ogólna wartość robót
konserwatorskich określa na 10 tys. 72 zł.
Zakres robót to : renowacja ścian zewnętrznych przy zakrystii wraz z wymianą
pokrycia i odnowieniem drzwi zewnętrznych drewnianych.
Wniosek jest kompletny, uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu Finansów
i Rozwoju Gospodarczego ..
Konsekwencją podjętej na dzisiejszej Sesji uchwały będzie zawarcie przez
Zarząd umowy z Parafią która uszczegółowi sposób i tryb przekazania dotacji.
Informuję również o tym, że innych wniosków na wsparcie renowacji zabytków
nikt inny nie złożył.

Następnie głos zabiera Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów
i Rozwoju Gospodarczego Pani Jolanta Kopacz
W dniu 31 lipca br. odbyło się posiedzenie komisji Budżetu, Finansów
i Rozwoju Gospodarczego, którego tematem było zaopiniowanie tego projektu
uchwały. Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego projektu
uchwały?

Głos zabiera Radny Pan Wiesław Stebnicki
Chciałbym państwa poinformować, że jest w pOWIeCIebieszczadzkim zbór
zielonoświątkowców, który liczy 14 osób.
W jednym roku ze swoich środków rozdali 2 tys. kg nasion i proszku do prania,
zakupują mnóstwo zeszytów i książek dla najbiedniej szych dzieci i nie ma tam
żadnego kryterium, dary otrzymują nie tylko dzieci zielonoświątkowców.
Nie po raz pierwszy spotykam się z prezentami jeśli chodzi o kościół
Rzymskokatolicki. Ja nie jestem wrogiem kościoła i religii, natomiast jestem
wrogiem hierarchii tego kościoła. Dostali działkę w centralnym punkcie miasta,
która można było sprzedać za ok. 2 mln. zł., natomiast za te pieniądze
naprawdę można było dużo rzeczy w mieście zrobić. Dostają przy każdej okazji
pieniądze, natomiast nie dają nic odwrotnie.
Chciałbym żeby radni i wszyscy obecni na tej sesji zapamiętali sobie jedną
rzecz, że te 14 osób potrafi dawać a tutaj tylko cały czas biorą.



Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze jakieś wnioski i uwagi odnośnie tego
projektu uchwały?
W związku z tym, że wniosków i uwag nie było Przewodniczący odczytał
projekt uchwały i następnie przystąpiono do głosowania.

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych.
10 głosów -"za", 2 głosy - "przeciw", 2 głosy - "wstrzymujące",
Uchwała została podjęta. Uchwała w załączeniu.

Ad. 4

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. Interpelacje i zapytania
radnych.
Interpelacji i zapytań nie było.

Ad. 5

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. wolne wnioski
i oświadczenia radnych.
Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos?

Głos zabiera Radny Pan Ryszard Urban
Pozwolę sobie na taką małą dygresję i polemikę z Panem Stebnickim, o tym co
mówi to wiele w tym prawdy. Tylko nie do końca zgadzam się z tym, że
Kościół Rzymskokatolicki nic nie robi dla tego środowiska. Obie parafie liczą
po parę tysięcy mieszkańców, są organizowane różnego rodzaju parafiady jak
również akcje pomocy dla ludzi ubogich. Nie chcę tu robić wyliczanki ale
myślę, że sporo tych rzeczy się robi, chociaż jeżeli się porówna 14 osób do tej
liczby to możemy polemizować odnośnie efektywności. W tym co mów Pan
Stebnicki widzę pewne wątki, które zasługują na uwagę.

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak Przychylam się do głosu Radnego
Urbana.

Głos zabiera Radny Pan Wiesław Stebnicki
Byliśmy kilkakrotnie na sesji na Ukrainie ale nie znamy radnych z naszego
terenu, radnych gminy Ustrzyki Dolne, Lutowiska i Czarna.
Proponuję aby zrobić wspólne spotkanie aby się zintegrować.



Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Informuje, że były już wstępne rozmowy w tej sprawie. Planuje się takie
spotkanie dopiero po wakacjach.

Następnie głos zabiera Radny Pan Marek Andruch, który pyta czy sprawa
godła jest już zamknięta? Uważa, że są inne ciekawe wątki, które można by
pociągnąć, może nawet jakieś odniesienia historyczne.
Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Można by w jakiś sposób zaangażować w to młodzież.

Starosta Pan Krzysztof Gąsior
Jest powołana specjalna komisja ds. herbu i myślę, że można tan problem
rozwiązać.

Więcej wniosków i zapytań nie było.

Ad. 6

Przewodniczący Rady Pan Piotr Korczak
Obecnie przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. zakończenie obrad sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XXIV Sesję Rady
Powiatu.

Protokołowała Przewodniczący Rady Powiatu
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